
 

 
Αθήνα, 10 Μαρτίου 2025 

ΕΠΙΚΑΙΡΗ ΕΡΩΤΗΣΗ 
 

Προς τον κ. Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 
 

Θέμα: «Ελλιπής ενημέρωση και στενά χρονικά περιθώρια αποκλείουν πληττόμενες 
καλλιέργειες από το Μέτρο 23» 
 

Στα νέα μέτρα που ανακοινώθηκαν πρόσφατα για τη στήριξη των αγροτών 
(18/02/2025 Δελτίο Τύπου ΥΠ.Α.Α.Τ.), για τις  «Αποζημιώσεις για Ζημιές Άνω του 30% - 
Στήριξη Καλλιεργειών που επλήγησαν» προβλέπεται η ενεργοποίηση του Μέτρου 23 για 
τον προσανατολισμό πρόσθετων πόρων από το Πρόγραμμα Αγροτικής Ανάπτυξης (ΠΑΑ) 
στην αποζημίωση παραγωγών που υπέστησαν απώλειες άνω του 30%.  

Σε ότι αφορά στη διαδικασία για τις καλλιέργειες που πληρούν τα κριτήρια και 
μπορούν να τεκμηριώσουν την απώλεια μέσω ισοζυγίων, οι φάκελοι που στοιχειοθετούν 
τη μείωση της παραγωγής κατά, τουλάχιστον, 30% ανά προϊόν, προβλέπεται να 
αποσταλούν στην ΕΕ για έγκριση έως το τέλος Φεβρουαρίου. 

Δυστυχώς όμως δεν καθορίζεται ούτε προσδιορίζεται ο τρόπος και η ακριβής 
διαδικασία που πρέπει να ακολουθηθεί από τους ενδιαφερόμενους και δεν υπάρχει καμία 
ενημέρωση και σχετική πληροφόρηση στους Συνεταιρισμούς, στις Ομάδες Παραγωγών 
και στους παραγωγούς.  

Επιπλέον, ενώ αφήνεται να εννοηθεί ότι θα συμπεριληφθούν όλα τα προϊόντα που 
μπορούν να τεκμηριώσουν την απώλεια, σε δημοσιεύματα αναφέρεται ότι  «Οι 
καλλιέργειες που εξετάζονται για συμπερίληψη στο πρόγραμμα περιλαμβάνουν την ελιά, το 
βαμβάκι, το σιτάρι και τον ηλίανθο».  

Επειδή υπάρχει ασάφεια, δεν έχει οριστεί η ακριβής διαδικασία και δεν έχει 
προηγηθεί καμία επίσημη ενημέρωση προς τους ενδιαφερόμενους πληττόμενους 
παραγωγούς για τον τρόπο υποβολής της τεκμηρίωσης του αιτήματος τους, 

Επειδή λόγω της ανύπαρκτης ενημέρωσης και τα στενά χρονικά όρια ελλοχεύει ο  
κίνδυνος αποκλεισμού παραγωγών που πραγματικά επλήγησαν από τη δυνατότητα της εν 
λόγω χορήγησης στρεμματικών αποζημιώσεων, 

Επειδή η εξέλιξη αυτή δημιουργεί άνιση και μεροληπτική μεταχείριση μεταξύ των 
πληττόμενων παραγωγών και έχει προκαλέσει τεράστια αναστάτωση και ανησυχία στους 
κύκλους τους. 
 
Ερωτάται ο αρμόδιος κ. Υπουργός: 
 

Σε ποιες ενέργειες προτίθεται να προβεί προκειμένου να καταστεί δυνατή η 
υποβολή τεκμηριωμένων στοιχείων για όλες τις πληττόμενες καλλιέργειες και να 
μην αποκλειστεί καμία εξαιτίας της παράλειψης προσδιορισμού της διαδικασίας και 
της ελλιπούς ενημέρωσης από τους αρμοδίους; 

 
 

Ο ερωτών Βουλευτής 
 
 

Κόκκαλης Βασίλειος 
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